
kan op aanvrage een literatuurlijst over het gewenste onder
werp toegezonden krijgen. Daarnaast kan men zich abonneren 
op de verschijnende literatuur; komt er een publikatie over 
het opgegeven onderwerp uit, dan krijgt men daarvan bericht. 

De bibliotheek verricht haar werkzaamheden voor leden van 
de Vereniging "Medische en Pharmaceutisch Leesmuseum en 
Bibliotheek". Men kan zich voor het lidmaatschap opgeven bij 
de bibliothecaris van de bibliotheek Dr F. P. Koumans. De 
contributie bedraagt voor huisartsen f 20,- per jaar. De bi
bliotheek is gevestigd Zuidwal 83 te 's-Gravenhage. 

J. J. M. Michels 

STAGE VOOR SEMI-ARTSEN BIJ DE HUISARTS 

In het verslag van de lotgevallen der Stichting Klinisch 
Hoger Onderwijs te Rotterdam in het studiejaar 1961-1962 
uitgebracht in een openbare vergadering op 19 september 
1962, schrijft de decaan der nevenfaculteit Prof. Dr E. H. 
Hermans: "Intussen heeft, volkomen terecht, nog meer de 
opvatting baan weten te breken, dat dit hiaat (onvoldoende 
inzicht in het leven en werken van de arts in zijn praktijk) in 
onze opleiding dient te verdwijnen en dat tijdens de studie 
meer aandacht dient te worden besteed aan de praktische 
eisen, die straks de praktijk en wei in het bijzonder het huis
artsschap zal stellen. De arts, waaraan wij thans een diploma 
overhandigen, dat hem het recht geeft de geneeskunde geheel 
zelfstandig te gaan beoefenen, weet eigenlijk in weerwil van 
voortreffelijke theoretische voorlichting, maar weinig van de 
problematiek van de huisarts. Over de vele facetten, die het 
contact met de patient kan vertonen, over de wijze waarop 
hij tot samenwerking met de in aantal meer en meer toene
mende instanties op medisch en sociaal terre in kan komen, 

over de techniek van het praktijk voeren en over de inter
collegiale verhoudingen weet hij bar weinig. 

Teneinde wat betreft de Rotterdamse opleiding hierin ver
betering te brengen, heeft het Klinisch Hoger Onderwijs con
tact gezocht met het centrum Rotterdam en omstreken van 
het Nederlands Huisartsen Genootschap en daar, tot haar 
grote blijdschap, een krachtig medestreven gevonden voor 
het doel, te komen tot een beter geschikt maken van de jonge 
arts voor de taak die hem straks wacht. 

Het voorlopig overleg heeft er toe geleid, dat gestreefd zal 
worden naar een stage - voorlopig facultatief - van een 
maand, gedurende welke periode de aanstaande arts zoveel 
mogelijk de dagelijkse, soms zeker ook nachtelijke kant van 
zaken in de huisartsenpraktijk zal mee kunnen maken. Wij 
zijn in het geheel niet blind voor de zware offers, die hier
door van de medewerkende huisartsen zullen worden ge
vraagd. Het is zeker niet eenvoudig om gedurende een maand 
in zeker opzicht van alles wat men doet, tekst en uitleg te 
moeten geven aan een aanstaande collega die zijnerzijds niet 
direct de feeling zal kunnen opbrengen die nodig is om een 
dergelijke leertijd, ook ten opzichte van de hier noodzakelijk 
in te betrekken patienten, zonder wrijving te doen verlopen. 

Des temeer verheugt het ons te kunnen mededelen, dat 
reeds een aanzienlijk aantal huisartsen uit Rotterdam en om
geving zich bereid heeft verklaard aan co-assistenten de ge
legenheid te bieden deze stage, die wij geplaatst zouden wil
len zien na het semi-artsexamen en na de co-assistentschap
pen voor chirurgie en verloskunde, te lopen, en wij hopen dat 
dit naar onze mening voor de vorming van de aanstaande arts 
van de grootste betekenis zijnde instituut ook van de zijde 
der wei eens teveel op het maar zo snel mogelijk afstuderen 
ingestelcie semi-artsen de belangstelling zal krijgen, die het 
waarlijk verdient." 

NEDERLANDS HUISARTSEN GENOOTSCHAP 

UIT DE NOTULEN 

Bestuursvergadering van 13 september 1962 

In grote lijnen werd in het bestuur overeenstemming be
reikt over de statu ten van de op te rich ten "Nederlandse 
stichting tot bevordering van de huisartsgeneeskunde". Deze 
stichting zal onder meer te Utrecht oprichten het "Nederlands 
Huisartsen-Instituut". Het dagelijks bestuur werd gemachtigd 
de stichting bij notariele akte op te rich ten na kennisneming 
van een nog door een der adviserende leden in te dienen sug
gestie tot wijziging der statuten. Deze suggestie betreft de 
middelen, die voor het bereiken van het doel der stichting 
zullen worden aangewend. 

De bespreking van het door de Algemene Advies-Commissie 
opgestelde slotcommentaar op het concept Huishoudelijk Re
glement van het Genootschap resulteerde in de vastlegging in 
het H.R. van een reeds vroeger genomen bestuursbesluit om 
het jaarlijks congres te splitsen in een, zo mogelijk v66r 1 ok
tober te houden Ledencongres (huishoudelijke vergadering) 
en een N.H.G.-congres (wetenschappelijke vergadering). Het 
laatstgenoemde congres zal als voorheen in de maand novem
ber plaatsvinden. Het bestuur kon zich voorts verenigen met 
een aantal door de A.A.C. voorgestelde verbeteringen in het 
concept-reglement. Dit betekende, dat thans over de inhoud 
van een concept Huishoudelijk Reglement overeenstemming 
werd bereikt in het bestuur en de voomaamste adviescommis
sies en landelijke studiegroepen. Het ontwerp zal in het 
voorjaar 1963 aan alle leden van het Genootschap worden 
toegezonden ter bespreking in de centra, waama het in sep
tember 1963 ter goedkeuring aan het Ledencongres kan wor
den voorgelegd. 

Besloten werd op het eerstkomende Ledencongres als be
stuurskandidaat ter vervulling van de vakature Phaff voor te 
stellen collega E. van Westreenen te Rotterdam. Collega 
Phaff werd verzocht om gedurende de tijd, dat hij nog als 
bestuurslid zitting zou hebben gehad, als adviseur van het 
N.H.G.-bestuur de bestuursvergaderingen te blijven bijwonen. 

Aan het dagelijks bestuur werd opgedragen zich nader te 
beraden over enige gesuggereerde onderwerpen voor een vol
gende N.H.G.-conferentie. Het rapport van de conferentie 
over "Groepspraktijken" zal aan de deelnemers worden toe
gezonden en tegen een geringe vergoeding eveneens beschik
baar worden gesteld voor andere belangstellenden. 

E. M. Jansen, secretaris 

UIT DE C.W.O. 

Op de bijeenkomst van 24 mei 1962 is een bespreking ge
wijd aan het T.N.O.-onderzoek over de verdraagbaarheid van 
ijzerpreparaten. 

Er komen zoveel geneesmiddelen op de markt, nieuwe zo
wel als modificaties van bestaande, dat een geregeld onder
zoek naar de werkzaamheid en de bijwerkingen noodzakelijk 
is. Het uitgangspunt bij het onderhavige onderzoek is, dat 
het verstandig is in de eerste plaats vast te stellen of een mid
del goed wordt verdragen Een middel, waarbij dat niet het 
geval is, zal immers slecht worden ingenomen en men kan het 
effect daarvan dan niet goed beoordelen. Men kan zelfs stel
len, dat het effect altijd slecht zal zijn, omdat het slecht wordt 
ingenomen ook al zou het middel farmacologisch gesproken 
bijzonder goed zijn. Men kan daama een onderzoek doen naar 
de waarde van de goed verdragen middelen en zo tot een ad
vies komen. 

Bij dit dubbelblind opgezette onderzoek werkt de patient 
actief aan het onderzoek mee. De patient krijgt twee ver
schillende buisjes en vergelijkt zelf de verdraagbaarheid van 
de verschillende preparaten. Het staat hem daarbij volkomen 
vrij de volgorde van innemen zelf vast te stellen, evenals de 
periode waarover hij het mid del inneemt. Hij mag dus zelf 
uitmaken of hij om de dag of om de week of om welke andere 
periode ook zal wisselen. Hij noteert s,lechts elke dag welk 
preparaat werd ingenomen en beantwoordt een vraag. 

Verschillende leden van de C.W.O. hebben zich bereid ver
klaard mee te doen aan dit onderzoek, dat inmiddels is begon
nen. Vasbinder 

(1962) huisarts ten wetenschap 5, 349 


